
   
 

Motie: Breng kosten en baten van de 
basisbaan in beeld 
 
De gemeenteraad van Utrecht, in vergadering bijeen op 7 december 2023, ter bespreking 

van de raadsbrieven over basisbanen en ontwikkelbanen d.d. 19 mei en 20 november 2023 

en de beantwoording van de schriftelijke vragen 2023/186 hierover d.d. 20 november 2023. 

Constaterende dat: 
1. Het college in het coalitieakkoord (2022) de ambitie uitspreekt om basisbanen te 

realiseren voor Utrechters met een grote afstand tot de reguliere arbeidsmarkt; 

2. Dit tot op heden tot twee basisbanen heeft geleid; 

3. De gemeente Groningen in 3 jaar tijd al 114 basisbanen heeft gerealiseerd en nu 

gaat opschalen naar 250 en daarmee een goed voorbeeld is van een succesvolle 

aanpak van basisbanen in Nederland; 

4. De gemeente Groningen op basis van de pilot aldaar tot een kosten- en batenanalyse 

is gekomen met aanzienlijk lagere netto kosten dan in Utrecht.  

Overwegende dat: 
1. Er duidelijke en opvallende verschillen bestaan tussen de kosten- en batenanalyses 

van Groningen en Utrecht; 

2. Deze verschillen mogelijk invloed hebben op de businesscase van de basisbaan; 

3. Het daarom belangrijk is nog één keer goed de uitgangspunten voor de Utrechtse 

kosten- en batenanalyse te heroverwegen gelet op het belang van de uitkomsten.  

Draagt het college op: 
1. De kosten en baten van de basisbaan nog één keer in beeld te brengen en daarbij uit 

te gaan van de gerealiseerde kosten en baten naar het Groningse voorbeeld; 

2. Op basis van deze vernieuwde kostenbatenanalyse na te gaan wat dit betekent voor 

de businesscase van de Utrechtse basisbaan; 

3. Dit resultaat uiterlijk Q2 2024 aan de gemeenteraad voor te leggen. 

Ingediend door: 
• Gert Dijkstra, EenUtrecht 

• Ilse Raaijmakers, PvdA 


